
PROTOKÓŁ NR VI/2018 

Z ZEBRANIA Z MIESZKAŃCAMI OSIEDLA TORUŃSKIEGO 

17 KWIETNIA 2018 ROKU 

 

A.Karłowski  – Przewodniczący Zarządu O. Toruńskiego – w I terminie brak wymaganego 

kworum. II termin zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania uczestniczy 19 osób (zał. nr 1 – lista obecności). Powitał władze 

samorządowe. 

 

W zebraniu uczestniczyli: 

1. Barbara Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG 

2. Magdalena Rudna – Plewa – Sekretarz MiG 

3. Cezary Ball – Dyrektor WUM 

4. Mariusz Zamorowski – Przewodniczący RM  

5. Małgorzata Kaczan – Radna Rady Miejskiej 

6. Teresa Skorek – Radna Rady Miejskiej 

7. Podinspektor P. Krasicki – p.o. Komendanta Komisariatu Policji  

8. Mikołaj Szefke – dzielnicowy Komisariatu Policji  

9. S. Wrycza – Prezes ZGK Sp. z o.o 

 

A.Karłowski – Przewodniczący Zarządu OT – przedstawił sprawozdanie z działalności 

zarządu za 2017 rok. 

 

Budżet i inwestycje planowane w 2018 roku: 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – dochody Gminy wynoszą ponad 92 mln zł, 

natomiast wydatki w 2018 r. zaplanowano w wysokości 87 mln zł.  

Przedstawiła informację na temat planowanych inwestycji w 2018 roku: 

- budowa parkingu przy ul. Garbary (odwodnienie terenu, budowa oświetlenia, zjazdu oraz  

budowa ogrodzenia od strony północnej). Termin zakończenia budowy do 30.04.2018 r.  

- budowa dróg na Osiedlu Leśnym (opracowanie rozwiązania projektowego budowy sieci 

kanalizacji deszczowej dla odprowadzenia wod opadowych z Osiedla Leśnego), przebudowa 

ul. Kościelnej. 

- budowa nawierzchni ul. Ogrodowej, w tym też budowa sieci wodociągowej, budowa 

kanalizacji deszczowej oraz przepompowni ścieków deszczowych, 



- budowa ścieżki rowerowej z Otorowa do Solca Kujawskiego, wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 

349 i dróg gminnych (ul. P. Skargi, ul. Długa) na odcinku o dł. 3,20 km.   

- uruchomienie przeprawy promowej przez Wisłę na wysokości Solca Kujawskiego i 

Czarnowa wraz z przebudową dróg – w drodze przetargu nieograniczonego, ogłoszonego 

przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy, została złożona jedna oferta na 

zaprojektowanie, wybudowanie, dostawę i rozruch eksploatacyjny wraz z wyposażeniem 

ruchomym promu pasażersko – samochodowego. Oferta została złożona  brutto. W związku z 

tym, że kwota przewyższa wartość zaplanowaną w budżecie, na posiedzeniu sejmiku 

województwa kuj. – pom. zostanie podjęta decyzja o zwiększeniu lub nie kwoty 

zaplanowanej w budżecie województwa na przedmiotowe zadanie.   

- budowa oświetlenia na odcinku ul. Granicznej i marsz. J. Piłsudskiego, 

- przebudowa i modernizacja świetlicy „Jagódka” przy ul. Kujawskiej, 

- przebudowa i termomodernizacja budynku przy ul. 23 Stycznia 13 na potrzeby szkoły 

muzycznej, 

- przebudowa i termomodernizacja budynku przy ul. Tadeusza Kościuszki 12 na żłobek i 

przedszkole, 

- wymiana stolarki okiennej budynku A UMiG, 

- przebudowa drogi wzdłuż bloku przy ul. Toruńskiej 54 A, 

- naprawa usterki w bloku Toruńska 54 B.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – poinformowała, że Gmina Solec Kujawski 

wystąpiła w lutym 2018 r. do Ministra Sportu i Turystyki o dofinansowanie utworzenia trzech 

Otwartych Stref Aktywności (OSA) tj. przy ul. Ugory, przy świetlicy wiejskiej „Jagódka” 

oraz przy Ośrodku Sportu i Rekreacji. Całkowita wartość projektu: 288 tys. zł, a 

wnioskowane dofinansowanie to 125 tys. zł. Szczegółowe informacje wraz z mapami 

poglądowymi opublikowane zostały na soleckiej stronie internetowej.  

W ramach rewitalizacji planujemy zagospodarować teren przy Skwerze dr Jordana. Realizacja 

przebiegać będzie w 3 etapach. W I etapie powstanie plac zabaw przystosowany dla dzieci 

niepełnosprawnych, w II etapie – zagospodarowanie zieleni wraz z powstaniem ścieżki 

edukacyjnej, III etap obejmować będzie budowę fontanny wraz z infrastrukturą.  

W związku z uwagami Urzędu Marszałkowskiego do Gminnego Programu Rewitalizacji MiG 

Solec Kujawski na lata 2016 – 2023 trwają ponownie konsultacje społeczne.  

 



C. Ball – Dyrektor WUM – poinformował, że 23 marca 2018 r. Rada Miejska przyjęła 

uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na finansowanie ograniczenia 

niskiej emisji poprzez wymianę źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i 

lokalach mieszkalnych na terenie Miasta i Gminy Solec Kujawski. Dotacja z budżetu gminy 

będzie udzielana w ramach Programu Priorytetowego EKOpiec 2018 ogłoszonego przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Dotacja 

udzielana jest w wysokości 4.000 zł., w tym z budżetu Miasta i Gminy Solec Kujawski - 

2.000 zł, ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Toruniu (WFOŚiGW) - 2.000 zł.  

Jednym z warunków udzielenia dotacji będzie trwała likwidacja obecnego źródła ciepła na 

paliwo stałe. W przypadku złożenia przez mieszkańców większej niż 15 liczby wniosków 

odbędzie się losowanie publiczne wniosków. Informacja o terminie naboru wniosków oraz 

powołania komisji do ich weryfikacji zostanie podana po uprawomocnieniu się uchwały Rady 

Miejskiej czyli 14 dni po ukazaniu się jej w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego tj. 12 kwietnia br. Wnioski są do pobrania w Wydziale Utrzymania Miasta ul. 

Toruńska 8 oraz na soleckiej stronie internetowej www.soleckujawski.pl. Będzie można je 

składać od 20 kwietnia br. do 30 kwietnia br.  

Dyrektor dodał, ze kosztem kwalifikowanym jest udokumentowany koszt zakupu, montażu i 

uruchomienia źródła ciepła, poniesiony przez Wnioskodawcę nie wcześniej niż od dnia  

1 stycznia 2018 r. 

Do 15.10.2018 r. musi zostać zakończona cała procedura związana z wymianą i 

dofinansowaniem wymiany pieców.  

 

C. Ball - w związku z uwagami Urzędu Marszałkowskiego do Gminnego Programu 

Rewitalizacji MiG Solec Kujawski na lata 2016 – 2023 ponownie należy przeprowadzić 

procedurę związaną z konsultacjami społecznymi oraz opiniowaniem przez instytucje 

wyznaczone w ustawie o rewitalizacji. Konsultacje potrwają do 19 kwietnia br.  

 

B. Białkowska – ustosunkowała się do złożonego na zebraniu, przez mieszkańców Osiedla 

Toruńskiego pisma w sprawie skierowania komunikacji autobusowej na  przystanki przy ul. 

Kujawskiej. Wyjaśniła, że Gmina ponowi rozmowy z przewoźnikiem na ten temat, który 

jednak jak dotąd nie był zainteresowany rozszerzeniem trasy z uwagi na niską opłacalność. 

Poinformujemy Przewodniczącego Zarządu Osiedla Toruńskiego o ustaleniach z 

przewodnikiem.   

 



C. Ball – wyjaśnił, że odcinek dogi gruntowej (skrót) prowadzącej z Osiedla Toruńskiego w 

kierunku parku miejskiego został zaorany. Związane to było z zachowaniem bezpieczeństwa 

mieszkańców, którzy skracając sobie drogę przechodzili przez jezdnię w niedozwolonym 

miejscu. Na wniosek mieszkańców oraz kierowców odcinek ten został zaorany i piesi nie 

powinni już chodzić tym skrótem. Droga została wytyczona (łącznie z przeniesieniem 

oświetlenia) na przejście dla pieszych. 

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski m.in. dot.: 

- częstszych pieszych partoli policji w parku miejskim, 

P. Krasicki – wyjaśnił, że policja patroluje okolice parku miejskiego, jednak z uwagi na braki 

etatowe w policji nie są oni w stanie patrolować ciągle tych samych miejsc.  

 

- opłat za wywóz do ZGK Sp. z o.o. odpadów zielonych z ogródków działkowych (trzeba 

zapłacić 10 zł za worek odpadów zielonych). Jest to nie w porządku, zwłaszcza, że z domów 

jednorodzinnych odpady te są zabierane przez zakład nieodpłatnie.  

 

C. Ball – odpowiedział, że Radni podjęli taką decyzje w drodze Uchwały RM, która z kolei 

musiała być zgoda z Ustawą o utrzymaniu czystości i porządku na terenie gminy. Odpady 

zielone pochodzące z ogródków działkowych czyli jako terenów niezamieszkanych, firm 

odbierane są za opłatą.  

 

p. Lewandowska – na ogródkach działkowych „Nad Torem” zlikwidowano pojemniki na 

odpady zielone, a są one potrzebne, ponieważ działkowicze wyrzucają te odpady poza teren 

działki. Prośba o obniżenie tej opłaty oraz zwrócenie uwagi Prezesowi Ogrodów 

Działkowych „Nad Torem”, aby wprowadził pojemniki na kompostownik.  

 

W. Pietrzak – Kierownik Działu Gospodarki Komunalnej ZGK Sp. z o.o. – wyjaśnił, że 

zakład przyjmuje odpady zielone, pobierając opłatę w wysokości 10 zł za worek. Opłata ta 

została podyktowana zapisami Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 

i Gminy Solec Kujawski. Ponadto koszt wywozu tych odpadów do RIPOK wzrósł z 140 zł za 

tonę do 180 zł za tonę.  

 

C. Ball – odbyło się spotkanie z Prezesami Zarządów Ogrodów Działkowych, na którym 

ustalono, ze osoby zamieszkujące na stałe na terenie ogrodów działkowych płacą opłatę za 



gospodarowanie odpadami komunalnymi za osobę. Powinny te osoby mieć swoje pojemniki 

na odpady i wystawiać je w dniu wywozu w miejsce łatwo dostępne do ich odbioru. 

 

Mieszkanka OT – jak był kompostownik w Przyłubiu to odpady zielone były tam spalane.    

 

S. Wrycza – odpady na kompostowniku w Przyłubiu nie były spalane, tylko składowane. 

Pożary mogły być celowym działaniem osób postronnych. Ponadto składowisko odpadów 

zielonych w Przyłubiu zostało zamknięte już 3 lata temu. 

 

- przywrócenia opieki medycznej w dni wolne i święta oraz problemów z rejestracją do 

lekarza rodzinnego w Przychodni Solmed przy ul. Powstańców. 

 

B. Białkowska – wyjaśniła, że Prezes NFZ nie wyraził zgody na prowadzenie w naszym 

mieście nocnej i świątecznej opieki medycznej. W ramach przeprowadzonej rejonizacji Solec 

Kujawski korzysta z przychodni w Bydgoszczy w czasie nocnej i świątecznej opieki 

medycznej.  

 

 B. Białkowska – odpowiedziała, że w planach jest zmiana systemu zarządzania przychodnią. 

Niebawem mieszkańcy zostaną o tym powiadomieni. Mamy nadzieję, że wpłynie to przede 

wszystkim na rozładowanie kolejek pacjentów oczekujących do lekarza rodzinnego.   

 

- przewidywanej liczby miejsc parkingowych przy okazji przebudowy drogi wzdłuż bloku 

Toruńska 54 A, 

 

B. Białkowska – odpowiedziała, że budowa drogi obejmować będzie utwardzenie 

nawierzchni, budowę parkingów wzdłuż bloku Toruńska 54 A oraz chodnika od 

wyniesionego przejścia dla pieszych do połączenia z istniejącym chodnikiem przy bloku 

Toruńska 50F. Nie będą budowane parkingi po drugiej stronie. Przetarg na przebudowę 

zaplanowano na miesiąc maj br. Rozpoczęcie prac zaplanowano na miesiąc czerwiec br. 

Z mapką poglądową tej inwestycji będzie się można od jutra zapoznać się na soleckiej stronie 

internetowej.  

 

- planów zagospodarowania budynku dawnego dworca kolejowego, 

  



B. Białkowska – odpowiedziała, że budynek jest własnością PKP, Gmina chciałaby go 

przejąć na własność. Póki co wykonujemy drobne prace remontowe wew. budynku.  

 

- planów zagospodarowania budynku „Krainy Piękna” przy ul. Dworcowej, 

 

B. Białkowska – odpowiedziała, że jest jedna osoba zainteresowana wydzierżawieniem 

pomieszczenia w tym budynku. Chcemy ją skontaktować z właścicielem. Może dojdą do 

porozumienia.  

 

- braku możliwości skorzystania z toalety publicznej w obrębie Placu Jana Pawła II, oraz 

przebiegu drogi w związku z powstaniem przeprawy promowej przez Wisłę   

 

C. Ball – w godzinach pracy urzędu można skorzystać z toalety w Wydziale Utrzymania 

Miasta przy ul. Toruńskiej 8 oraz w budynku Urzędu MiG przy ul. 23 Stycznia.   

 

B. Białkowska – odpowiedziała, że wraz z utworzeniem przeprawy promowej zmieni się 

układ drogowy. Droga przebiegać będzie nie ulicą Żeglarską, a zostanie poprowadzona w od 

Wisły w kierunku skrzyżowania P. Skargi i Bydgoskiej.  

 

 

 

Zebranie zakończono o godz. 18.30. 

Przewodniczący Zarządu O. Toruńskiego  

Andrzej Karłowski  

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

 

 


